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PROTOKÓŁ NR LXIV/23  

z posiedzenia 

Komisji Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu  

z dnia 28 kwietnia 2023 roku, 

które odbyło się w Starostwie Powiatowym w Wieluniu 

W posiedzeniu komisji udział brali:  

1. Pani Agnieszka Wasińska    - przewodniczący komisji  

2. Pan Sebastian Jasiński    - z-ca przewodniczącego komisji  

3. Pan Waldemar Borczyk    - członek komisji  

4. Pan Łukasz Dybka   - członek komisji  

5. Pani Joanna Kacała     - członek komisji 

6. Pan Grzegorz Mielczarek     - członek komisji  

7. Pan Andrzej Stępień   - członek komisji  

8. Pan Krzysztof Sola   - członek komisji 

9. Pan Henryk Wojcieszak   - członek komisji 

Ponadto w posiedzeniu komisji uczestniczyli:    

1. Pani Marta Pawłowska    - Inspektor w SP ZOZ w Wieluniu 

2. Pani Katarzyna Olejnik    - Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

  Ledóchowskiej w Komornikach 

3. Pani Patrycja Świtalska   - Kierownik Oddziału Zdrowia i Spraw  

           Społecznych w/m 

4. Pani Beata Korczewska   - Dyrektor PCPR w Wieluniu 

5. Pan Bartłomiej Panek    - Kierownik PZD w Wieluniu  

6. Pan Tomasz Koryciak   - Z-ca Naczelnika Wydziału Komunikacji, 

  Transportu i Dróg w/m 

7. Pani Małgorzata Zygmunt  - Z-ca Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

  Sportu i Promocji w/m 

8. Pan Przemysław Krężel   - Skarbnik Powiatu  

Lista obecności członków komisji i zaproszonych gości stanowi załącznik  

do niniejszego protokołu.  
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Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie LXIV posiedzenia komisji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LXIII posiedzenia komisji. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu. 

6. Sprawozdanie z działalności Domu Dziecka im. Św. Urszuli Ledóchowskiej  

w Komornikach za 2022 r. 

7. Przedstawienie „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2022 dla Powiatu 

Wieluńskiego”. 

8. Informacja Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Łodzi  

o planowanych remontach i inwestycjach na drogach krajowych znajdujących się 

na terenie powiatu wieluńskiego w roku 2023. 

9. Informacja Zarządu Dróg Wojewódzkich w Łodzi o planowanych remontach  

i inwestycjach na drogach wojewódzkich znajdujących się na terenie powiatu 

wieluńskiego w roku 2023. 

10. Informacja Kierownika Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu na temat 

przebiegu akcji zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie zimowym 

2022/2023.  

11. Informacja Kierownika Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu o zadaniach 

inwestycyjnych na 2023 r. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zawarcia 

aneksu do porozumienia pomiędzy Powiatem Wieluńskim a Gminą Wieluń  

w przedmiocie założenia i prowadzenia przez Powiat Wieluński Oddziału 

Przedszkolnego Specjalnego w Szkole Podstawowej Specjalnej nr 3 wchodzącej 

w skład Zespołu Szkół Specjalnych w Wieluniu.  

13. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu zmieniającej Uchwałę  

Nr XXII/126/20 Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie uchwalenia regulaminu 

przyznawania Stypendium Powiatu Wieluńskiego dla uzdolnionych uczniów  

i absolwentów.  

14. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmian  

w budżecie powiatu.  
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15. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2023-2034. 

16. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

17. Zamknięcie LXIV posiedzenia komisji. 

Pkt 1 

Otwarcie LXIV posiedzenia komisji. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji otworzyła  

LXIV posiedzenie komisji. Powitała wszystkich obecnych. 

Pkt 2 

Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji na podstawie listy 

obecności poinformowała, że na 9 członków komisji obecnych jest 7 radnych. Podała, 

że nieobecni są radny Andrzej Stępień i radny Grzegorz Mielczarek. Stwierdziła 

prawomocność obrad. 

Pkt 3 

Przyjęcie porządku obrad. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji powiedziała,  

że proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z materiałami na dzisiejsze 

posiedzenie. Zapytała czy są uwagi do przedstawionego porządku posiedzenia. Nikt 

nie zgłosił uwag. Zarządziła głosowanie. Zapytała kto jest „za” przyjęciem porządku 

obrad. 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 7 głosami „za” przyjęła porządek posiedzenia.  

Na salę obrad wszedł radny Andrzej Stępień. Komisja obraduje  

w 8-osobowym składzie.  
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Pkt 4 

Przyjęcie protokołu z LXIII posiedzenia komisji. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji poinformowała,  

że protokół został udostępniony i radni mogli się z nim zapoznać. Zapytała czy są 

uwagi do treści protokołu z LXIII posiedzenia. Nikt nie zgłosił uwag. Zapytała kto jest 

„za” przyjęciem protokołu. 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 8 głosami „za” przyjęła protokół z LXIII posiedzenia komisji. 

Na salę obrad wszedł radny Grzegorz Mielczarek. Komisja obraduje  

w 9-osobowym składzie.  

Pkt 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wieluniu. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji powitała Panią 

Martę Pawłowską, która przybyła na dzisiejsze posiedzenie w zastępstwie Dyrektora 

SP ZOZ w Wieluniu. Zapytała czy są uwagi, pytania do przedłożonego projektu 

uchwały. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji zapytał czego dotyczy zmiana 

Statutu SP ZOZ w Wieluniu. 

Pani Marta Pawłowska – Inspektor w SP ZOZ w Wieluniu odpowiedziała, 

że zmiana dotyczy wprowadzenia komórki organizacyjnej pn. „Pracownia Rezonansu 

Magnetycznego” w związku z rozszerzeniem działalności SP ZOZ.    

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji wskazała, że  

w podstawie prawnej ww. uchwały w związku z ogłoszoną zmianą ustawy  

o samorządzie powiatowym, w nawiasie po przecinku został dodany rok 2023  

i pozycja 572. Wobec braku pytań poddała pod głosowanie projekt uchwały Rady 

Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Wieluniu. 



5 
 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie zmiany Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Wieluniu. 

Pkt 6 

Sprawozdanie z działalności Domu Dziecka im. Św. Urszuli Ledóchowskiej  

w Komornikach za 2022 r. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji powitała Panią 

Katarzynę Olejnik Dyrektora Domu Dziecka w Komornikach. Zapytała radnych czy 

mają pytania do przedłożonego sprawozdania.  

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji zapytał jaki jest średni 

miesięczny koszt utrzymania w Domu Dziecka w Komornikach wychowanka z innego 

powiatu. 

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach podała, że w 2023 r. jest to 10.310,96 zł. 

Radny Łukasz Dybka – członek komisji dopytał czy to się pokrywa  

z naszym kosztem utrzymania. 

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach wyjaśniła, że to jest nasz koszt, taką kwotę 

otrzymuje Dom Dziecka z obcego powiatu, z którego przychodzi dziecko.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji dopytał jaka kwota jest 

potrzebna na utrzymanie wychowanka.  

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach odpowiedziała, że to są rzeczywiste potrzeby. 

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji dopytał czy inny powiat 

zwraca ten wskazany koszt, czy to jest jakiś średni koszt wojewódzki. Podał przykład 

porozumienia z Powiatem Prudnickim, które będzie omawiał Zarząd, w którym są 

zapisy o średnich kosztach wojewódzkich. 

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach odpowiedziała, że nie wie na podstawie, jakich 

przepisów jest to ustalane, natomiast w przypadku Domu Dziecka w Komornikach 
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jest to konkretnie ta kwota. Jeżeli w naszej placówce przebywa dziecko z innego 

powiatu, to ten powiat przekazuje taką kwotę. 

Radny Grzegorz Mielczarek – członek komisji zapytał z jakim problemami 

boryka się Dom Dziecka, jakie ma potrzeby.  

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach powiedziała, że na podstawowe potrzeby powiat 

zabezpiecza środki, natomiast można byłoby zorganizować więcej czasu wspólnego 

poza placówką gdyby były na to pieniądze. Dodała, że Dom Dziecka ogranicza się  

do jednej wspólnej wycieczki w roku. Wskazała, że zużywa się sprzęt. Podała, że 

była robiona kuchenka, aneks do dyspozycji wychowanków.  

Radny Łukasz Dybka – członek komisji w związku z wypowiedzią Pani 

Dyrektor, która powiedziała, że na potrzeby bieżące są zabezpieczone pieniądze, 

zapytał czemu miała służyć akcja zbierania pożywienia dla Domu Dziecka  

w Komornikach ogłoszona na facebook bodajże w grudniu czy w styczniu. Stwierdził, 

że akcje polegające na zbiórce jedzenia kompromitują powiat, są upokarzające  

i jeszcze była ta zbiórka rozpropagowana w ościennym powiecie, w Praszce.  

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach wyjaśniła, że Dom Dziecka takiej akcji nie 

przeprowadzał. Wskazała również, że zebrane w ten sposób produkty nie służą 

doposażeniu kuchni Domu Dziecka, produkty, które placówka otrzymuje 

przeznaczone są na wyposażenie wychowanków wyjeżdżających do domów 

rodzinnych. Podkreśliła, że dzieci przebywające w Domu Dziecka nie są izolowane 

od rodzin, więzi utrzymywane z rodzicami są bardzo ważne i nie chcemy żeby  

np. sprawy materialne spowodowały, że dane dziecko nie może pojechać na święta 

do domu rodzinnego i być tam urlopowane. Wskazała, że w domach rodzinnych 

wychowanków sprawdzana jest sytuacja i jeżeli jest ona w porządku, jest poparta  

w miarę dobrą opinią np. GOPS-u na terenie, którego mieszka dana rodzina,  

to dziecko wyjeżdżając do domu wyposażane jest w suche produkty, które mogą być 

długo przechowywane. Dodała, że wychowanek podpisuje listę rzeczy, które 

otrzymuje, lista taka jest gromadzona w dokumentach, żeby pokazać, że jest 

wsparcie dla rodzin. Podała, że podczas kontroli z Urzędu Wojewódzkiego było to 

bardzo docenione.  

Radny Łukasz Dybka – członek komisji stwierdził, że takie zbiórki trzeba 

byłoby inaczej nazywać, a nie na wyżywienie dla Domu Dziecka.  
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Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach powiedziała, że zorientuje się kto był 

organizatorem akcji, kto ją rozpropagował i ewentualnie przygotuje na przyszłość 

instrukcję. Dodała, że można byłoby taką akcję nazwać wprost – na doposażenie 

wychowanków wyjeżdżających np. na święta do domów rodzinnych. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zwrócił uwagę, że informację  

o tej akcji przeczytało tysiące ludzi. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji wtrącił, że dyrekcja Domu 

Dziecka nie była organizatorem, inicjatorem tej akcji. Powiedział, żeby nie robić  

z tego afery.  

Salę obrad opuściła radna Joanna Kacała. Komisja obraduje w składzie  

8-osobowy.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji powiedział, że nie będzie 

tłumaczyć się za Panią Dyrektor, że dzieci w Domu Dziecka w Komornikach nie mają 

co jeść. Wykrzyczał, że od tego jest radnym powiatu żeby dzieci miały co jeść. 

Zwracając się do radnego Stępnia powiedział: „za Pana mogły nie mieć co jeść, za 

nas muszą mieć co jeść”.  

Radny Andrzej Stępień – członek komisji poprosił radnego żeby nie 

krzyczał i nie stukał w stół.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji powiedział, że jest radnym 

Rady Powiatu w Wieluniu, a Dom Dziecka w Komornikach podlega pod Radę 

Powiatu, pod Zarząd Powiatu. Wskazał, że to on decyduje o budżecie. Zapytał 

radnego Stępnia czy godzi się na to, że dzieci w Komornikach są głodne. Powiedział, 

że to wstyd.  

Radny Andrzej Stępień – członek komisji powiedział, że należało  

zadzwonić do Pani Dyrektor i zapytać, wyjaśnić, a nie  teraz krzyczeć.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji poprosiła radnych  

o spokój.  

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach powiedziała, że nie wie o czymś takim, że takie 

rzeczy były gdzieś upublicznione. Dodała, że nie jest w stanie zapanować nad 

wszystkim co się dzieje. Oświadczyła, że nigdy nikomu nie powiedziała, że Dom 
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Dziecka nie ma środków na podstawowe potrzeby. Przypomniała, że był taki czas  

w historii kraju, że w domach dziecka było bardzo źle i były artykuły informujące, że 

dzieci w domu dziecka jedzą ziemniaki z kapustą, ale w Domu Dziecka  

w Komornikach nigdy tak nie było i zawsze dziękowała za to każdemu staroście. 

Oświadczyła, że nie czuje się za tę sytuację odpowiedzialna, a jeżeli będzie jakiś 

problem i będzie o tym wiedziała, będzie trzymała rękę na pulsie i odpowiednio to 

ustawiała i komentowała. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji powiedział,  

że w przyszłości należałoby przyjrzeć się takim akcjom, ponieważ nie może być tak, 

że nie wiadomo kto, nie wiadomo jak i dlaczego, organizuje zbiórkę na rzecz 

jednostki powiatu.  Stwierdził, że jego zdaniem szczegóły tej akcji są bardziej znane 

niż zostało to powiedziane, natomiast tak czy inaczej zabrzmiało to znowu teraz tak 

jak byśmy nie wiedzieli, że taka zbiórka była, pod jakim hasłem i w gruncie rzeczy za 

chwilę się okaże, że nie wiadomo na co te pieniądze zostały przekazane i co z nimi 

zrobiono.  Powiedział, że trzeba byłoby zwracać większą uwagę na to, żeby te 

zbiórki, jeśli będą występowały, były bardziej czytelne, żeby nie wywoływały takich 

emocji jak dzisiaj. 

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach dopowiedziała, że zazwyczaj przekazywane są 

rzeczy materialne, niektórzy darczyńcy chcą pozostać anonimowi. Podkreśliła, że nie 

chciałaby, przy okazji tej akcji, wylać dziecka z kąpielą, żeby nagle nie stało się tak, 

że wszyscy powiedzą: „nie zbierajcie nic, nie pomagajcie domowi dziecka”. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji powiedział, że 

nikt z góry nie piętnuje osoby, która chce pomóc, natomiast chodzi  

o czytelność akcji, bo odbiór, jak zostało to tutaj pokazane, może różny. Zgodził się, 

że akcja pod nazwą: Zbiórka na wyżywienie dla dzieci z Domu Dziecka z Komorniki, 

nie była trafiona.  

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach powiedziała, że spróbuje dowiedzieć się kto to 

zrobił i zapanować nad tym. Wskazała, że w tym momencie może na stronie 

internetowej placówki i na facebook umieści informację, że zebrane i przekazane do 

Domu Dziecka towaru zasiliły wyjazdy dzieci do domów rodzinnych.  

Radny Łukasz Dybka – członek komisji podał, że informacja na temat tej 

zbiorki była umieszczona na Spotted Praszka. Zacytował treść postu: 
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„Zapotrzebowanie na ciuchy, środki czystość, mleko, makarony, cukier, mąkę. Z góry 

dziękujemy.” 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zwrócił uwagę 

na jeszcze jedną kwestię, która nie została poruszona. Powiedział, że dopóki nie 

będzie kontroli nad tym, to za chwilę mogą się pojawić zbiórki, które nie trafią do 

Domu Dziecka w Komornikach, a będą firmowane placówką.    

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji zaznaczył, że Pani Dyrektor 

nie ma wpływu na to, że ktoś podszyje się pod Dom Dziecka w Komornikach i nie 

można tego na nią zrzucać. Powiedział że jeżeli ktoś coś takiego zauważy, to może 

ewentualnie sprawę zgłosić organom ścigania.   

Radny Andrzej Stępień – członek komisji zapytał czy z tej zbiórki dotarły do 

Domu Dziecka jakieś dary. 

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach odpowiedziała, że tak. 

Radny Łukasz Dybka – członek komisji dopytał, kto przywiózł te dary. 

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach podała, że tak jak każdego roku dary dla dzieci 

przekazały szkoły. Dodała, że w tym roku były śladowe ilości artykułów spożywczych.  

Radny Andrzej Stępień – członek komisji stwierdził, że to nie jest ważne, 

ważne jest otwarte serce tych, którzy taką inicjatywę podjęli. Są różni ludzie, którzy 

fascynują się takimi akcjami, inicjują takie akcje i mają satysfakcję z tego,  

że uruchomią jakiś pomysł. Podkreślił, że ważne jest to, że ten pomysł został 

zrealizowany, zostały przekazane dary itd., natomiast to co wywołało tutaj takie 

wielkie oburzenie, jak wyczuwa, wynika z niewłaściwego zatytułowania zbiórki. 

Powiedział, że osoba, która to zauważyła, powinna zwrócić się do Pani Dyrektor  

i dopytać czy akcja jest organizowana za jej wiedzą, a jeżeli nie, to prosić  

o skorygowanie tej informacji na facebook i sprawy by nie było. Powtórzył, że jeżeli te 

dary trafiły do Domu Dziecka, to osobie, która tę akcję podjęła należy podziękować, 

żeby jak też podkreślała Pani Dyrektor, nie wylać dziecka z kąpielą. Trzeba 

natomiast zwracać uwagę na to żeby to nie było uwłaczające dla pozytywnego 

wizerunku Domu Dziecka i w konsekwencji powiatu.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji zapytała czy ktoś 

chciałby jeszcze zabrać głos. 
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Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zapytał czy po ostatniej 

kontroli Komisji Rewizyjnej w Domu Dziecka w Komornikach zostały podjęte 

działania mające na celu zmniejszenie, zminimalizowanie kosztów utrzymania 

placówki. Przypomniał, że w trakcie kontroli rozmawiano m.in. o pomieszczeniach,  

o utworzeniu drugiego domu dziecka, o kosztach opału.  

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach odpowiedziała, że w Domu Dziecka została 

założona grzałka do grzania wody poza sezonem grzewczym, co zmniejszy koszty. 

Natomiast jeżeli chodzi o przeniesienie placówki, zmianę miejsca lokalizacji, to 

została poinformowana przez Starostę, że jest wola, sprawa jest na etapie 

poszukiwania środków, które mają się pojawić podobno w Nowym Ładzie. Podała, że 

pojawiła się propozycja utworzenia tego domu na terenie szpitala, jest tam działka, 

która już jest administracyjnie wydzielona i może być wykorzystana na ten cel. 

Przekazała, że Starosta i Wicestarosta byli na rekonesansie w Nysie, gdzie jest 

budowany nowy dom dziecka. Dodała, że koszt takiego domu, bez gruntu,  

to 3 mln. zł. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji przypomniał, że na jednej z sesji 

Rady Powiatu dyskusja dotyczyła utworzenia, wydzielania drugiego domu dziecka  

w Komornikach na terenie jednego obiektu, żeby zwiększyć liczbę dzieci możliwą do 

przyjęcia. 

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach odpowiedziała, że jest to niemożliwe z uwagi na 

zmianę przepisów. Wskazała, że ustawa zablokowała tworzenie kolejnych placówek 

opiekuńczo-wychowawczych, instytucjonalnych. Ustawodawca zarezerwował 

możliwość powstawania nowych placówek tylko żeby rozwiązywać problemy 

obecnych, czyli tak jak w naszym przypadku przeniesienie z jednego miejsca na 

drugie. 

Radny Łukasz Dybka – członek komisji ustosunkował się do słów Pani 

Dyrektor. Potwierdził, że toczyła się rozmowa o zmianie lokalizacji, ale to jest 

perspektywa na pewno nie wcześniejsza niż 2-3 lata, a Pani Dyrektor została 

zobowiązana do podjęcia działań mających na celu ograniczenie kosztów utrzymania 

budynku, spowodowanie tego żeby użytkować jak najmniejszą powierzchnię budynku  

w Komornikach, albo przenieść się do jednej części, żeby zlikwidować koszty 

utrzymania pozostałych części budynku. Wskazując na bardzo szybkie tempo 
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wzrostu kosztów utrzymania dziecka, poprosił Panią Dyrektor, aby w końcu wzięła 

się do roboty i zaczęła oszczędzać. Powiedział, że jego zdaniem, to jest 

niedopuszczalne żeby na 14 dzieci przebywających w domu dziecka było  

14 osób pracujących. Stwierdził, że w ten sposób nigdy z tych kosztów nie 

zejdziemy, do tego jeszcze w utrzymaniu jest tak duży budynek. Powiedział, że jego 

zdaniem można byłoby przenieść dzieci, nauczycieli, pedagogów do jednej części 

budynku, a drugą część budynku zamknąć, żeby jej nie utrzymywać. Podkreślił, że 

do sprawy należy podejść bardzo poważnie, bo przeniesienie Domu Dziecka do 

Wielunia nie nastąpi w ciągu roku, to potrwa przynajmniej 3 lata, to jest długotrwały 

proces (pozwolenia, projekty). Poprosił Panią Dyrektor o przeliczenie wychowawców 

na rozliczenie 3-miesięczne i 12 godzin dziennie. Podał przykład Domu Dziecka  

w Bierutowie, który jest w takim systemie rozliczania, w którym koszt utrzymania 

dziecka wynosi 5.400 zł. 

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach ustosunkowując się do kwestii korzystania  

z obiektu powiedziała, że połowa budynku stanowi część mieszkalną, a druga połowa 

to jest część rekreacyjna, na spędzanie czasu po południu, znajdują się w tej części 

pomieszczenia do indywidualnych zajęć, świetlicowe, sportowe. Podała, że w okresie 

zimy, kiedy nikogo w tej części nie było, kaloryfery były zakręcone. Odnosząc się do 

kwestii dotyczącej kosztów utrzymania poinformowała, że wzrost kosztów wynika też 

ze zmniejszenia liczby dzieci. Podała dalej, że w stosunku do ubiegłego roku jest 

dwóch pracowników mniej.  

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji dopytał czy 

spadek liczby dzieci związany jest z przepisami. 

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach potwierdziła. 

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji uzupełnił, że zgodnie  

z przepisami liczba dzieci w placówce nie może być większa niż 14.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zapytał czy ze spadkiem liczby 

dzieci w Domu Dziecka w Komornikach nie idzie w parze spadek zatrudnienia, nawet 

jak będzie 1 czy 2 wychowanków, dalej zatrudnionych będzie 14 osób.  

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach powiedziała, że kwestie dotyczące zatrudnienia 

szczegółowo określają przepisy. Wskazała, że w godzinach popołudniowych  
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z różnych względów muszą być 2 osoby, ponieważ dzieci wyjeżdżają w różne 

miejsca, czy to do lekarza, czy na zajęcia dodatkowe, czy też trzeba kogoś przywieść 

z praktyk. Podkreśliła, że praca indywidulana jest podstawą działalności w domu 

dziecka, jeżeli zaczniemy tak likwidować etaty, to zostaną strażnicy, którzy będą 

pilnować, żeby te dzieci się nie pozabijały. Zwróciła uwagę, że dzieci w domu dziecka 

są z takimi deficytami, wymagają tak indywidualnej pracy i nie może być tak, że  

1 wychowawca nagle obejmie opieką 14 dzieci, odrobi z nimi lekcje, pojedzie do 

lekarza i nie wiadomo co jeszcze, bo tak niestety ktoś w tej niemądrej ustawie 

napisał.  

Radny Łukasz Dybka – członek komisji zapytał ile osób pracuje w Domu 

Dziecka w godzinach od 8.00 do 16.00. 

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach odpowiedziała, że od godziny 6.00 do 14.00 jest 

jeden wychowawca. W razie potrzeby wspomaga go pracownik socjalny, który 4 dni 

w tygodniu jest od rana, w piątym dniu ma nockę. W godzinach 14.00 – 22.00 jest 

dwóch wychowawców, na nockach jest jedna osoba.   

Radny Łukasz Dybka – członek komisji dopytał ilu jest jeszcze pracowników 

od rana. 

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach podała, że jest ona, kucharka, sprzątaczka, palacz, 

magazynierka i księgowa. Dalej podała, że w soboty są podwójne dyżury, bo nie ma 

kucharki i razem z wychowawcami (sobota, niedziela) dzieci gotują. 

Radny Łukasz Dybka – członek komisji odnosząc się do wniosku, który 

postawił na Zarządzie w sprawie przeniesienia do PCUW księgowości razem  

z etatem, zapytał czy to jest aż tak trudne żeby tych kilka faktur rozliczać w PCUW. 

Powiedział, że sądzi, że w PCUW ta osoba będzie bardziej wykorzystana niż tylko do 

prowadzenia finansów i kadry Domu Dziecka.  

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach zwróciła uwagę, że to nie jest kilkanaście faktur, 

ich jest więcej. Podała dane na temat ilości dowodów księgowych, w tym faktur za 

rok 2022: styczeń – 212, luty – 250, marzec – 280, kwiecień – 307, maj – 260. 

Wskazała, że to są też faktury na niewielkie kwoty i wszystkie trzeba opisać.  

Radny Łukasz Dybka – członek komisji dopytał czy niektórych zakupów nie 

można zrobić raz w miesiącu, np. materiałów biurowych, zeszytów, przyborów. 
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Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach powiedziała, że są rzeczy, których zakup można 

zaplanować i zakupy są robione tak jak mówi radny, ale są też rzeczy, które są 

potrzebne z dnia na dzień, bo wymaga ich szkoła. Przypomniała, że księgowa ma też 

pod opieką archiwum, zajmuje się zamówieniami publicznymi, prowadzi, rozlicza 

500+, majątek Domu Dziecka itd. Powiedziała, że jej zdaniem księgowa powinna 

pozostać w Domu Dziecka.  

Radny Łukasz Dybka – członek komisji stwierdził, że jest to do decyzji 

Starosty. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji zapytała czy ktoś 

chciałby jeszcze zabrać głos.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zawnioskował do Zarządu 

Powiatu o ponowne przeanalizowanie i zweryfikowanie sprawy dwóch etatów  

w Domu Dziecka, czy one są tam potrzebne czy nie.  

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach dopytała radnego jakie dwa etaty ma na myśli. 

Wskazała, że w Domu Dziecka jest jedna księgowa.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji powiedział, że chodzi mu  

o etat księgowej, o jego weryfikację. Stwierdził, że sytuacja jest zła. Poprosił Panią 

Dyrektor, aby postawiła się w sytuacji rodzin, które mają sześcioro dzieci. Powiedział, 

że gdyby taka rodzina dostawała 60 tys. zł na miesiąc, to za taką sumę pieniędzy 

będzie korzystać z psychologa, logopedy, z ochrony zdrowotnej, z kościoła, ze 

wszystkiego.   

Pani Katarzyna Olejnik – Dyrektor Domu Dziecka im. Św. Urszuli 

Ledóchowskiej w Komornikach oświadczyła, że rodziny nigdy nie porówna do 

instytucjonalnej pieczy zastępczej. Powiedziała, że jest za formami rodzinnymi, niech 

powstają rodzinne domy dziecka. Przypomniała, że temat ten był jakiś czas temu 

przerabiany, Starosta myślał o tym żeby powołać rodzinny dom dziecka, ale jak 

widać są jakieś przeszkody. Powiedziała, że była rodziną zastępczą i wie na czym to 

polega. Podkreśliła, że to jest ogrom pracy i poświęcenia. Dodała, że myśli sobie, że 

w Polsce tych szaleńców powołaniowych znalazło się już tylu, ilu miało się znaleźć   

i być może trzeba poczekać na następne pokolenie, żeby byli tacy ludzie, którzy 

będą w stanie poświęcić się 365 dni w roku i to będzie taniej, ale to nie funkcjonuje. 

Zwróciła też uwagę na to, że pojawiają się częste powroty z rodzin zastępczych do 
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placówek. Wskazała, że zmieniły się przepisy i w domu dziecka nie ma już małych 

dzieci, są dzieci od 10 roku życia. Zasadniczo ustawa zakłada, że dzieci do 10 roku 

życia powinny znajdować miejsca w formach rodzinnych, czyli rodziny adopcyjne, 

zastępcze, rodzinne domy dziecka. Wskazała, że w domach dziecka zostają 

przypadki najtrudniejsze, dzieci chore, z problemami, z przejawami demoralizacji, 

one wymagają indywidualnej opieki, troski. Powiedziała, że wie jak to funkcjonowało 

kiedy zaczynały się pojawiać pierwsze rodziny zastępcze, jak małżeństwa jeździły po 

placówkach i wybierały sobie cudowne dzieci. Oświadczyła, że to nie tak powinno 

funkcjonować. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zapytał czy 

wniosek złożony przez radnego Borczyka nie powinna przegłosować komisja.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji powiedział, że bez głosowania, 

to jest jego wniosek.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji zapytała czy do 

Pani Dyrektor są jeszcze pytania. Nikt się nie zgłosił. Stwierdziła, że temat został 

wyczerpany. Poddała pod głosowanie sprawozdanie w ww. sprawie.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 8 głosami „za” przyjęła sprawozdanie z działalności Domu Dziecka  

im. Św. Urszuli Ledóchowskiej w Komornikach za 2022 r. (nieobecna radna Joanna 

Kacała).  

Pkt 7 

Przedstawienie „Oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2022 dla Powiatu 

Wieluńskiego”. 

Na salę obrad weszła radna Joanna Kacała. Komisja obraduje w 9-osobowym 

składzie.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji powitała Panią 

Beatę Korczewską. Zapytała czy są pytania do przedłożonego sprawozdania. Nikt się 

nie zgłosił. Zarządziła głosowanie. Zapytała kto jest „za”. 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 
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jednogłośnie 9 głosami „za” przyjęła informację pn. „Ocena zasobów pomocy 

społecznej za rok 2022 dla Powiatu Wieluńskiego”. 

Pkt 8 

Informacja Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Łodzi  

o planowanych remontach i inwestycjach na drogach krajowych znajdujących 

się na terenie powiatu wieluńskiego w roku 2023. 

 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji podała,  

że informację Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad na temat planowanych 

remontów i inwestycji radni otrzymali w formie elektronicznej. Dodała, że informacja 

jest bardzo krótka i zwięzła. Następnie odczytała informację, która wpłynęła do Biura 

Rady w dniu wczorajszym: „W związku z przesłanym zaproszeniem przedstawiciel 

GDDKiA O/Łódź w osobie Pana Sławomira Mikołajczyka – z-ca Dyrektora  

ds. Inwestycji weźmie udział w sesji Rady Powiatu, która odbędzie się w dniu 

28.04.2023 r. o godz.11:00 i przedstawi Informację nt. planowanych remontów  

i inwestycji na drogach krajowych znajdujących się na terenie powiatu wieluńskiego 

w 2023 r. Z uwagi na inne zobowiązania Pana Dyrektora udział w posiedzeniu 

Komisji Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu zaplanowany  

w dniu 28.04.2023 r. o godz. 8:00 nie jest możliwy”.  Powiedziała, że ewentualne 

pytania w niniejszej sprawie będzie można zadać na sesji. 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu zapoznała 

się z informacją Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Łodzi  

o planowanych remontach i inwestycjach na drogach krajowych znajdujących się na 

terenie powiatu wieluńskiego w roku 2023. 
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Pkt 9 

Informacja Zarządu Dróg Wojewódzkich w Łodzi o planowanych remontach  

i inwestycjach na drogach wojewódzkich znajdujących się na terenie powiatu 

wieluńskiego w roku 2023. 

 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji z uwagi na 

nieobecność przedstawiciela Zarządu Dróg Wojewódzkich w Łodzi przeszła do 

następnego punktu porządku posiedzenia.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu zapoznała 

się z informacją Zarządu Dróg Wojewódzkich w Łodzi o planowanych remontach  

i inwestycjach na drogach wojewódzkich znajdujących się na terenie powiatu 

wieluńskiego w roku 2023.  

Pkt 10 

Informacja Kierownika Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu na temat 

przebiegu akcji zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie zimowym 

2022/2023. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji powitała Pana 

Bartłomieja Panka Kierownika PZD w Wieluniu i Pana Tomasza Koryciaka Z-cę 

Naczelnika Wydziału Komunikacji, Transportu i Dróg. Zapytała czy do przedłożonej 

informacji są pytania. 

Radny Grzegorz Mielczarek – członek komisji zapytał, jakie były koszty 

zimowego utrzymania dróg w roku 2021/2022 w porównaniu do roku 2022/2023. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu odpowiedział, że 

porównując akcję zimową 2021/2022 do 2022/2023 można powiedzieć, że koszty są 

porównywalne, ale tylko w cudzysłowu. Wskazał, że pod względem ilości wyjazdów, 

opadów atmosferycznych zimy były do siebie podobne. Podał, że w sezonie 

2021/2022 na sam sprzęt została wydana kwota 183 tys. zł i to był w stu procentach 

sprzęt pochodzenia obcego, tzn. piaskarka PZD, aczkolwiek nośniki były zewnętrzne. 

W tym roku mając samochód volvo oraz ciągnik z posypywaczem, czyli dwie własne 

jednostki sprzętowe, na obcy sprzęt wydana została tylko kwota 57 tys. zł, z tym że 

zdrożał materiał. Podał, że sól zdrożała trzykrotnie, co spowodowało, że te kwoty są 
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porównywalne z rokiem ubiegłym. Podał dalej, że na koniec sezonu 2021/2022 PZD 

posiadał tylko około 400 ton mieszanki piasku z solą na następny sezon, w tym roku 

zgromadził już na przyszłą zimę, czyli 2023/2024 około 1500 ton i ta ilość powinna 

zapewnić utrzymanie zimowe. Wskazał, że 2/3 prac drogowych w ramach zimowego 

utrzymania zostało wykonanych własnym sprzętem, sprzęt obcy wzywany był 

doraźnie w sytuacji dużych opadów.  

Radny Grzegorz Mielczarek – członek komisji podziękował za bieżące, 

cząstkowe uzupełnianie powstałych ubytków w nawierzchni i za zimowe utrzymanie 

dróg, błoto pośniegowe było na bieżąco usuwane. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zapytał ile kosztował 

samochód ciężarowy, o którym wspomniał Kierownik PZD. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu odpowiedział,  

że 460 tys. zł kosztowała koparka, a 420 tys. zł samochód. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji stwierdził, porównując kwoty 

wydane na obcy sprzęt w sezonie zimowym 2021/2022 i w 2022/2023, że ten 

samochód zwróci się w ciągu 3 lat. 

Radny Łukasz Dybka – członek komisji wtrącił, że powiat tyle nie zapłacił za 

samochód, bo dostał dotację. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji podziękował Zarządowi 

Powiatu za wysłuchanie próśb, kierownictwu PZD za zajęcie się sprawą. Zwrócił 

uwagę, że są to namacalne oszczędności, które wszyscy tu widzą.  

Podziękował również za utrzymanie dróg na terenie czterech gmin, tj. Konopnica, 

Osjaków Wierzchlas, Pątnów, za uzupełnianie ubytków w nawierzchni, za zimowe 

utrzymanie dróg. Podziękowania złożył też w imieniu mieszkańców.  

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji 

przypominając rozmowę jaka miała miejsce na jednym z posiedzeń komisji na temat 

zmian kosmetycznych w Wydziale Komunikacji, zapytał Z-cę Naczelnika Wydziału 

czy w tej kwestii już się coś zadziało i czy zostało wydzielone dla niego miejsce.  

Pan Tomasz Koryciak – Z-ca Naczelnika Wydziału Komunikacji, 

Transportu i Dróg w/m poinformował, że nadal zajmuje swoje stanowisko 

inspektorskie na obsłudze i jeżeli jest taka potrzeba, czasami niestety musi 

rozmawiać z interesantem na korytarzu. Powiedział, że taka sytuacja miała miejsce  

w dniu wczorajszym, przyjechał interesant z Opola i musiał z nim porozmawiać na 

korytarzu, bo sprawa wymagała omówienia w cztery oczy, a nie było gdzie. 
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Odnosząc się do kwestii malowania Wydziału Komunikacji poinformował, że był 

pracownik z Powiatowego Centrum Usług Wspólnych, który dokonał oględzin 

pomieszczeń i na tym na razie się skończyło.  

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji stwierdził,  

że rozmowa na korytarzu nie jest rozmową w cztery oczy, korytarz nie jest 

odpowiednim miejscem do omówienia spraw, które często mają delikatny charakter, 

dlatego przedstawia to też uwadze radnych.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji zapytała czy  

w temacie zimowego utrzymania dróg ktoś chciałby jeszcze zabrać głos.  

Radny Łukasz Dybka – członek komisji dołączył się do podziękowań 

radnych. Powiedział, że samochód i koparka zostały już dawno spłacone, gdyż było 

bardzo wysokie dofinansowanie, na poziomie 97 %. W związku z tym, że zostały 

zaoszczędzone pieniądze złożył wniosek o zakup kosiarki wysięgnikowej bijakowej 

do ciągnika Massey Ferguson, co przyspieszy wykaszanie rowów i poboczy. Podał, 

że w tej chwili PZD posiada tylko jedną kosiarkę i dwa ciągniki, które mogłyby być 

wykorzystane do tych prac. Poinformował, że zakup tego typu kosiarki kształtuje się 

na poziomie około 100 tys. zł brutto. Jako źródło finansowania radny wskazał środki 

zaoszczędzone w związku z zimowym utrzymaniem dróg oraz środki pochodzące  

z opłat za zajęcie pasa drogowego dróg powiatowych na obszarze Powiatu 

Wieluńskiego. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji poddała pod 

głosowanie wniosek złożony przez radnego Łukasza Dybkę. 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” przyjęła wniosek radnego Łukasza Dybki o zakup 

kosiarki wysięgnikowej bijakowej do ciągnika Massey Ferguson na potrzeby bieżącej 

działalności Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji zapytał Kierownika  

czy są jeszcze jakieś potrzeby, to może też zgłosi wniosek, który zostanie 

przegłosowany. Poprosił o wyartykułowanie. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu stwierdził, że kosiarka 

jest dobrym pomysłem. Wskazał, że jeżeli dawna droga wojewódzka nr 488 nie 

będzie przekazywana, pozostanie we władaniu powiatu, trzeba będzie pomyśleć  
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o zamiatarce, PZD nie ma takiego sprzętu. Powiedział, że w przyszłości należałoby 

pomyśleć o wymianie najstarszych ciągników, tj. MTZ i Zetor.  

Radny Grzegorz Mielczarek – członek komisji zapytał o sprzęt do 

paczerowania. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu odpowiedział, że na ten 

moment wystarczające jest to co PZD posiada. Stwierdził, że tempo remontów po 

sezonie zimowym jest zadawalające. Podał, że remonty rozpoczęły się 31 marca  

i potrwają jeszcze do dwóch tygodni. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji stwierdził, że 

skoro zakupy sprzętu przynoszą takie oszczędności, to może inni zarządzający 

podmiotami podległymi Starostwu wzięliby to pod uwagę, może by się czegoś 

nauczyli.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji wobec braku innych 

głosów poddała pod głosowanie informację w ww. sprawie. 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” przyjęła informację Kierownika Powiatowego Zarządu 

Dróg w Wieluniu na temat przebiegu akcji zimowego utrzymania dróg powiatowych  

w sezonie zimowym 2022/2023. 

Pkt 11 

Informacja Kierownika Powiatowego Zarządu Dróg w Wieluniu o zadaniach 

inwestycyjnych na 2023 r. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji zapytała czy są 

pytania do przedłożonej informacji.  

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji przypominał 

rozmowę z tamtego roku na temat krótkiego odcinka drogi na wylocie między 

Stawem a Masłowicami. Wskazał, że ze względu na staw znajdujący się w pobliżu 

drogi, jest tam załamanie, co powoduje, że samochody jadąc nawet z niewielką 

prędkością „wylatują w powietrze”. Zapytał czy można byłoby coś w tej kwestii zrobić. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu powiedział, że zna 

temat i spróbuje coś zadziałać.    
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Radny Łukasz Dybka – członek komisji złożył wniosek o umocnienie 

poboczy, obsypanie kamieniem oraz rozmalowanie oznakowania poziomego na 

drogach powiatowych, na których wykonano nowe nakładki bitumiczne. Wskazał, że 

w niektórych miejscach pobocza są bardzo wysokie.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji udzieliła głosu 

radnemu Borczykowi. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zapytał czy jest wystarczający 

nadzór nad drogą Gabrielów – Rychłocice. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu powiedział, że 

inspektorem na drodze Gabrielów – Rychłocice jest Pan Galant z Częstochowy,  

z którym spotykają się raz w miesiącu i każdy zgłaszany mu problem jest 

rozwiązywany. Z przekazywanych im informacji wynika, że inspektor raz w tygodniu 

jest na budowie. Podał, że temat nieobecności inspektora na budowie był ostatnio 

poruszany na radzie budowy – wójt poinformował, że mieszkańcy skarżą się na to, 

że nie widzą inspektora na budowie, na co ten odpowiedział, że nie jest od 

paradowania i witania się z każdym mieszkańcem.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji powiedział, że nie jest 

fachowcem od dróg i się na tym nie zna, ale w swoim gospodarstwie inaczej by to 

robił, nie mieszałby kruszywa z czarną ziemią na podsypkę, tylko szukałby 

odpowiednich materiałów, a tu przechodzi to przez oko inspektora i jest dopuszczane 

do realizacji. Poprosił, aby zwrócono na to uwagę inspektorowi. Następnie zapytał 

czy są jakieś posunięcia w sprawie projektu drogi Dębiec, Dolina Czernicka, 

Raduczyce i Drobnice.  

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu odpowiedział, że na ten 

moment ogłaszają opracowanie programu funkcjonalno-użytkowego na te trzy 

odcinki dróg. 

Radny Sebastian Jasiński – z-ca przewodniczącego komisji zwrócił się  

do Kierownika PZD z prośbą o przygotowanie informacji na temat liczby kilometrów 

dróg powiatowych, które zostały wyremontowane w ostatnich latach. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu zobowiązał się do 

przygotowania informacji. 

Radny Łukasz Dybka – członek komisji dodał, żeby w informacji ująć 

również te odcinki dróg, które są jeszcze w realizacji.  
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Radny Grzegorz Mielczarek – członek komisji poprosił, aby była to 

informacja z podziałem na poszczególne gminy.  

Radny Andrzej Stępień – członek komisji dodał, żeby to była jeszcze 

informacja z podziałem na źródła finansowania. Powiedział, że taka informacja się 

przyda, bo pewnie za rok o tej porze będziemy mówili: „sprawdzam, co jest zrobione  

i jak to wygląda”, będziemy oceniać np. pofałdowanie drogi w Drobnicach.  

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu odnosząc się do sprawy 

Drobnic wyjaśnił, że na tym odcinku projektant przewidział ułożenie dwóch warstw 

nawierzchni, do całkowitej wymiany podbudowy przewidziane było tylko 15 % czy  

20 % – to jest ten odcinek w lesie i tu jest w porządku, gorzej jest przez centrum 

Drobnic. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji wskazała, że wjeżdżając od 

Krzeczowa wjeżdża się na muldy. Zapytał czy nie podlega to weryfikacji 

gwarancyjnej.  

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu powiedział, że wystąpią 

do gwaranta. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zapytał kto powołuje zespół do 

spraw przetargów. 

Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu odpowiedział, że 

Starosta. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji poprosił aby wziąć pod uwagę, 

zainteresować się firmami sieradzkimi. Powiedział, że według niego, a obserwuje 

bardzo dużo dróg, które są zrobione 10-15 lat temu i które są robione obecnie, 

wykonanie tych dróg jest o wiele lepsze. Stwierdził, że powiat trzyma się dwóch, 

trzech firm z terenu powiatu wieluńskiego, które nie zdają egzaminu, które partaczą 

robotę. Podał przykład drogi w Osjakowie, drogi Gabrielów – Rychłocice. Powiedział, 

że wie, że cena jest najważniejsza, ale trzeba się nad tym zastanowić i mocno temu 

przyjrzeć, albo jest jeszcze jedno wyjście: powinien być jeszcze dodatkowo, na jakich 

zasadach – nie wie, bo się na tym nie zna, inspektor nadzoru, który skontroluje 

drugiego inspektora.  

Z sali obrad wyszedł radny Andrzej Stępień. Komisja obraduje w 8-osobowym 

składzie. 
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Pan Bartłomiej Panek – Kierownik PZD w Wieluniu zwrócił uwagę, że na 

zadaniu Gabrielów – Rychłocice firma nie będzie miała już takich argumentów. 

Podał, że w przypadku odcinka drogi w Osjakowie, który pęka, problem polega na 

tym, że wcześniej nie było wymienianych podbudów. Taka sama sytuacja jest  

w przypadku Drobnic.  

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji podał przykład zarywającego 

się chodnika w Konopnicy na odcinku od straży do ronda, po którym przechodzi 

dziennie może 10 osób. Stwierdził, że to jest karygodne.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji wobec braku innych 

głosów poddała pod głosowanie informację w ww. sprawie.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 8 głosami „za” przyjęła informację Kierownika Powiatowego Zarządu 

Dróg w Wieluniu o zadaniach inwestycyjnych na 2023 r. (nieobecny radny Andrzej 

Stępień). 

Na salę obrad wszedł radny Andrzej Stępień. Komisja obraduje  

w 9-osobowym składzie.  

Pkt 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zawarcia 

aneksu do porozumienia pomiędzy Powiatem Wieluńskim a Gminą Wieluń  

w przedmiocie założenia i prowadzenia przez Powiat Wieluński Oddziału 

Przedszkolnego Specjalnego w Szkole Podstawowej Specjalnej nr 3 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół Specjalnych w Wieluniu. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodnicząca komisji wobec braku pytań 

do przedłożonego projektu uchwały zarządziła głosowanie. Zapytała kto jest „za” 

pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie 

zawarcia aneksu do porozumienia pomiędzy Powiatem Wieluńskim a Gminą Wieluń  

w przedmiocie założenia i prowadzenia przez Powiat Wieluński Oddziału 

Przedszkolnego Specjalnego w Szkole Podstawowej Specjalnej nr 3 wchodzącej  

w skład Zespołu Szkół Specjalnych w Wieluniu. 
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Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie zawarcia aneksu do porozumienia pomiędzy Powiatem 

Wieluńskim a Gminą Wieluń w przedmiocie założenia i prowadzenia przez Powiat 

Wieluński Oddziału Przedszkolnego Specjalnego w Szkole Podstawowej Specjalnej 

nr 3 wchodzącej w skład Zespołu Szkół Specjalnych w Wieluniu. 

Pkt 13 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu zmieniającej 

Uchwałę Nr XXII/126/20 Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie uchwalenia 

regulaminu przyznawania Stypendium Powiatu Wieluńskiego dla uzdolnionych 

uczniów i absolwentów. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodnicząca komisji zapytała czy do 

przedłożonego projektu uchwały są pytania. 

Radny Andrzej Stępień – członek komisji zapytał czego dotyczą zmiany. 

Pani Małgorzata Zygmunt – Z-ca Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury, 

Sportu i Promocji w/m odpowiedziała, że zmiany dotyczą wniosków jakie 

wypracowała komisja stypendialna w toku pracy i generalnie nie dotyczą one obszaru 

merytorycznego, który by wpłynął na sposób przyznawania stypendiów, tylko mają na 

celu udoskonalenie tego procesu.  Podała, że to na czym im najbardziej zależało to 

możliwość przenoszenia środków pomiędzy poszczególnymi typami szkół, żeby 

środki, które były zabezpieczone, były efektywniej wykorzystywane. Niektóre zmiany 

są związane ze zmianą nazewnictwa, np. Minister Edukacji Narodowej jest teraz 

Ministrem Edukacji i Nauki. Kolejne proponowana zmiana dotyczy usprawnienia 

możliwości egzekucji środków w przypadku stypendystów, który zaprzestali nauki. 

Wskazała, że w poprzednich zapisach nie były te kwestie dosyć precyzyjnie 

wyartykułowane, teraz jest wyraźny zapis, iż środki te zostają wstrzymane i podlegają 

zwrotowi razem z odsetkami. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodnicząca komisji podziękowała za 

wyjaśnienia. Wobec braku pytań zarządziła głosowanie.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 
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w Wieluniu zmieniającej Uchwałę Nr XXII/126/20 Rady Powiatu w Wieluniu  

w sprawie uchwalenia regulaminu przyznawania Stypendium Powiatu Wieluńskiego 

dla uzdolnionych uczniów i absolwentów. 

Pkt 14  

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmian  

w budżecie powiatu. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji powitała Skarbnika 

Powiatu. Poprosiła o przedstawienie zmian w budżecie powiatu.  

Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu omówił proponowane zmiany  

w budżecie powiatu.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji zapytała czy  

są pytania do Skarbnika Powiatu. Nikt się nie zgłosił. Poddała pod głosowanie projekt 

uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmian w budżecie powiatu. 

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 

w Wieluniu w sprawie zmian w budżecie powiatu. 

Pkt 15 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w Wieluniu w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Wieluńskiego na lata 2023-2034. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji oddała głos 

Skarbnikowi Powiatu. 

Pan Przemysław Krężel – Skarbnik Powiatu poinformował, że w uchwale  

w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej nie ma nic innego, czego by 

nie było w uchwale w sprawie zmian w budżecie, zmiany dotyczą tylko 2023 r.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji wobec braku pytań 

poddała pod głosowanie projekt uchwały w ww. sprawie.  

Komisja Budżetu, Zdrowia i Gospodarki Rady Powiatu w Wieluniu 

jednogłośnie 9 głosami „za” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 
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w Wieluniu w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Wieluńskiego na lata 2023-2034. 

Pkt 16  

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych.  

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji zapytała czy w tym 

punkcie ktoś chciałby zabrać głos. 

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji wracając do dyskusji 

dotyczącej Domu Dziecka w Komornikach powiedział, że czegoś tu nie rozumie. 

Wskazał, że Komisja Rewizyjna działając zgodnie z planem kontroli przeprowadziła 

w Domu Dziecka wnikliwą kontrolę i wskazała Zarządowi Powiatu pewne zalecenia, 

których Zarząd nie potrafi wyegzekwować, czy nawet wytłumaczyć. Powiedział,  

że dzisiaj radni złoszczą się na Panią Dyrektor, ale to jest sprawa Zarządu Powiatu, 

Komisja Rewizyjna dała Zarządowi wskazówki żeby się tą sprawą zainteresował, 

wypracował takie metody żeby ta placówka dobrze funkcjonowała dla dzieci, żeby 

przynosiła chlubę powiatowi. Powtórzył, że dzieci w Domu Dziecka w Komornikach 

nie mają prawa być głodne, dlatego się uniósł.  

Radny Andrzej Stępień – członek komisji powiedział, że w takich sytuacjach 

należy od razy skontaktować się z dyrekcją i zainterweniować.   

Radny Waldemar Borczyk – członek komisji zwrócił się z prośbą do 

Zarządu Powiatu, aby wnioski z kontroli Komisji Rewizyjnej nie przechodziły od tak 

sobie. Stwierdził, że Zarząd Powiatu nie może być pasywny.  

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji powiedział, że trzeba zdawać 

sobie sprawę z tego, że wysokość kosztów stałych w przypadku Domu Dziecka  

w Komornikach ma to do siebie, że niewiele ich się udało zmniejszyć, a dzieci ubyło. 

Podkreślił, że matematyka jest bezlitosna, jeżeli dzieci jest mniej, a koszty stałe 

niewiele uległy zmniejszeniu, to koszt jednostkowy będzie się tylko podwyższał. Dalej 

powiedział, że myśli, że koszt ten nie będzie się podwyższał, dlatego że rodzin 

zastępczych w powiecie wieluńskim nie ma i jak widać nie ma chętnych. Podał też  

w dniu dzisiejszym Zarząd Powiatu będzie akceptował treść porozumienia  

z Powiatem Prudnickim w sprawie ponoszenia wydatków związanych z utrzymaniem 

dziecka przebywającego w Placówce Opiekuńczo – Wychowawczej. Powiedział, że 

obawia się, że ograniczona przez ustawodawcę liczba dzieci do 14 nadal zostanie 
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utrzymana i Dom Dziecka w Komornikach nie zejdzie poniżej tej liczby, bo nie ma 

gdzie dzieci przekazać.  

Radny Andrzej Stępień – członek komisji zwrócił uwagę, że jednym  

z obowiązków państwa jest zabezpieczenie socjalne takich przypadków jakimi są 

dzieci, których nie chce żadna rodzina zastępcza. 

Radny Henryk Wojcieszak – członek komisji wtrącił, że to są dzieci 

najtrudniejsze. Wracając do wcześniejszej dyskusji powiedział, że nie możemy 

zarzucać Pani Dyrektor tego, że nie czuwa nad zbiórkami, które organizuje osoba 

prywatna, możemy natomiast apelować do siebie nawzajem, że jeżeli ktoś coś 

takiego zauważy, to niech od razu zasygnalizuje Zarządowi Powiatu czy dyrekcji 

Domu Dziecka, żeby do takich niekontrolowanych sytuacji nie dochodziło, bo to 

rzeczywiście może być bardzo źle odbierane przez osoby postronne. Na koniec 

wniósł o zamknięcie posiedzenia komisji.  

Pkt 17 

Zamknięcie LXIV posiedzenia komisji. 

Radna Agnieszka Wasińska – przewodniczący komisji wobec wyczerpania 

porządku obrad zamknęła LXIV posiedzenie Komisji Budżetu, Zdrowia i Gospodarki 

Rady Powiatu w Wieluniu. 

protokołowała         przewodniczący komisji 

Anna Zychla          Agnieszka Wasińska 

 

 

 

  


